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Mircea Banias confirmă: 
Biroul Permanent Judeţean al PD-L Constanţa a 
fost redus cu şapte membri 
Ada CODĂU 

 
 

 În acest fel s-a revenit la vechea formulă a BPJ-ului care, potrivit 
statutului, trebuie să funcţioneze cu 29 de membri 

// Banias a explicat că în decizia de excludere din BPJ a celor 
şapte membri s-a ţinut cont de „cât de implicaţi au fost aceştia 
în campanie“ 

 

Liderul Organizaţiei Judeţene a PD-L Constanţa, senatorul Mircea 
Banias, a confirmat, ieri, faptul că Biroul Permanent Judeţean al 
PD-L a revenit la formula de 29 de membri, aşa cum prevede 
statutul partidului. În felul acesta, şapte membri ai PD-L nu mai 
fac parte din BPJ, căci acesta din urmă a funcţionat, în urma 
tensiunilor şi scandalurilor care au divizat organizaţia de la malul 
mării în vara lui 2008, cu 36 de membri, prin derogare de la 
statut. Senatorul constănţean a declarat că la baza deciziei de 
excludere a stat „gradul de implicare a acestora în campanie”: 
„Nu pot să spun că a existat neapărat un criteriu de evaluare. 
Dar a fost vorba şi despre cât de implicaţi au fost aceştia în 
campanie”, a remarcat liderul pedeliştilor constănţeni. 

În ceea ce-i priveşte pe cei şapte pedelişti excluşi din BPS, 
aceştia sunt Laurenţiu Mironescu, Senol Zevri, Dumitru 
Moinescu, Dionisie Culeţu, Cristian Tănase, Marian Sava şi 
Iancu Stavrositu. 

În această ordine de idei, Mircea Banias a declarat că, ulterior 
alegerilor prezidenţiale, alegeri pe care pedeliştii le-au câştigat 
atât în ţară, cât şi în judeţul Constanţa, organizaţia trebuia să 
revină la acea formulă de BPJ care este în conformitate cu 
prevederile statutului. „Plecând de la rezultatele foarte bune 



înregistrate la prezidenţiale am considerat că este normal să 
depăşim perioada asta a Biroului interimar, care funcţiona în 
variantă extinsă. Era, de altfel, singurul BPJ din ţară care număra 
mai mulţi membri decât prevede statutul”, a explicat 
parlamentarul constănţean, în opinia căruia decizia „este una 
statutară, firească”. 

Banias susţine că înainte de a lua această măsură a discutat cu 
colegii săi din Biroul Permanent Naţional în şedinţa de luni, de la 
Bucureşti. Întrebat dacă se aşteaptă la replici dure sau la reacţii 
de nemulţumire din partea colegilor săi din PD-L Constanţa, 
recent excluşi din structura de conducere, senatorul a precizat: 
„E posibil să fie şi nemulţumiri. Dar e firesc ca după ce ne-am 
concentrat pe campania electorală să ne ocupăm acum şi de 
partid. În plus, nici după alegerile din interiorul partidului, care 
vor avea loc peste două luni, BPJ-ul nu va mai funcţiona cu 36 de 
membri”, a mai menţionat Banias. El a specificat că excluderea 
din BPJ a celor şapte nu reprezintă o sancţiune, „nu înseamnă că 
ei pierd susţinerea partidului şi, mai mult, au posibilitatea de a 
candida pentru funcţia din BPJ la alegerile de peste două luni”. 
„În două luni nu moare nimeni, nu-i mare filozofie, a fost o 
decizie firească”, a subliniat în continuare preşedintele PD-L 
Constanţa. Nu în ultimul rând, despre Iancu Stavrositu, liderul 
democrat-liberalilor constănţeni a declarat că din BPJ trebuie să 
facă parte soţia acestuia, deputatul Colegiului 10, Maria 
Stavrositu, „pentru că aşa spune BPN-ul în cazul parlamentarilor, 
anume că ei trebuie să fie membri în BPJ”. „Am considerat că 
unul dintre cei doi soţi e suficient în BPJ”, a conchis senatorul 
PD-L Mircea Banias. 

În ceea ce priveşte proxima şedinţă de BPJ, aceasta ar putea 
avea loc, conform declaraţiilor lui Banias, joi sau vineri. 

 

„Este o glumă proastă!” 

Despre decizia de revenire la vechea formulă a BPJ-ului, o parte 
dintre cei excluşi au declarat, aseară, că nu aveau cunoştinţă şi, 
de asemenea, că au aflat din presă. „N-am cunoştinţă de aşa 



ceva. Cum s-a ajuns la concluzia asta, pe ce criterii a fost luată 
măsura?”, a fost prima reacţie a pedelistului Iancu Stavrositu. 
Acesta din urmă a specificat şi că „dacă este adevărat, domnul 
Banias trebuie să spună cu cine s-a consultat şi cine a aprobat 
această decizie”. Ca o concluzie la vestea excluderii sale din BPJ 
al PD-L Constanţa, Stavrositu a ţinut să menţioneze: „E o glumă 
proastă!”.  

 

Nici Dumitru Moinescu, fostul primar al municipiului Medgidia, nu 
ştia despre decizia de excludere a şapte membri PD-L din Biroul 
Permanent Judeţean. Declarându-se surprins de măsura 
menţionată, Moinescu a afirmat că preferă să nu facă niciun 
comentariu până când nu va fi înştiinţat în mod oficial, moment 
în care va solicita nişte explicaţii. „Nu ştiu nimic, dar precizez că 
eu am fost cooptat în acest BPJ după criza din PD-L din 2008, 
printr-o decizie a Biroului Permanent Naţional”, a mai afirmat 
democrat-liberalul. 


